

EVIDENCE

Ottawa, Tuesday, December 11, 1984

[Text]

The Standing Senate Committee on Transport and Communications met this day at 9.30 a.m. to organize the activities of the committee.

Mr. André Reny, Clerk of the Committee: Honourable senators, there is a quorum. As the clerk of your committee, it is my duty to call the meeting to order. Your first item of business is to elect a chairman. I am ready to receive motions to that effect.

Senator Turner: I would like to nominate Senator Langlois for the position of chairman of the committee.

The Clerk of the Committee: No further motions? Is it moved by Senator Turner, seconded by Senator Macdonald, that Senator Langlois be the chairman of this committee. Is it your pleasure, honourable senators to adopt the motion?

Hon. Senators: Agreed.

The Clerk of the Committee: It is my pleasure to declare Senator Langlois chairman of this committee.

Je l'invite à prendre le fauteuil.

The Chairman: Honourable senators, my first words as chairman of this committee will be to express my thanks for the courtesy which honourable senators have extended to me in electing me chairman of this important standing committee of the Senate for the second time. I assure you that I shall do my very best within my humble capacity to give satisfaction in my role as chairman. Again, thank you very much, honourable senators.

I am now ready to entertain a nomination for deputy chairman.

Senator Turner: Mr. Chairman, I move that Senator Muir be the deputy chairman.

The Chairman: It is agreed, honourable senators?

Hon. Senators: Agreed.

The Chairman: I am ready to entertain a motion that, in the absence of the chairman and the deputy chairman, any other member of the committee may take the chair as acting chairman.

Senator Macdonald: I so move.

The Chairman: Is it agreed, honourable senators?

Hon. Senators: Agreed.

The Chairman: In connection with the election of the Subcommittee on Agenda and Procedure, sometimes called the steering committee, this committee is usually composed of the chairman, the deputy chairman and three other members. May I have a motion with respect to that composition of that committee?

Senator Graham: I so move.

The Chairman: Is it agreed, honourable senators?

TÉMOIGNAGES

Ottawa, le mardi 11 décembre 1984

[Traduction]

Le comité sénatorial permanent des transports et des communications tient aujourd'hui à 9 h 30 sa séance d'organisation.

M. André Reny, greffier du comité: Honorables sénateurs, nous avons maintenant le quorum. En ma qualité de greffier du comité, il est de mon devoir d'ouvrir la séance. Le premier point à l'ordre du jour est l'élection d'un président. Je suis prêt à recevoir des motions à cet effet.

Le sénateur Turner: Je propose que le sénateur Langlois soit nommé président du comité.

Le greffier du comité: D'autres motions? Il est proposé par le sénateur Turner, appuyé par le sénateur Macdonald, que le sénateur Langlois soit nommé président du comité. Voulez-vous adopter cette motion, honorables sénateurs?

Des voix: D'accord.

Le greffier du comité: Le sénateur Langlois est nommé président du comité.

I invite him to take the Chair.

Le président: Honorables sénateurs, je veux d'abord vous remercier pour l'honneur que vous m'avez fait en m'élisant pour la deuxième fois président de cet important comité sénatorial permanent. Je vous assure que j'assumerai le rôle de président de mon mieux afin de vous donner entière satisfaction. Merci encore, honorables sénateurs.

Je suis prêt à recevoir les mises en nomination pour le poste de vice-président.

Le sénateur Turner: Monsieur le président, je propose que le sénateur Muir soit nommé vice-président.

Le président: Voulez-vous adopter cette motion honorables sénateurs?

Des voix: D'accord.

Le président: Je suis prêt à recevoir une motion selon laquelle, en l'absence du président et du vice-président, tout autre membre puisse occuper le fauteuil à titre de président suppléant.

Le sénateur Macdonald: Je propose cette motion.

Le président: Voulez-vous adopter cette motion, honorables sénateurs?

Des voix: D'accord.

Le président: Nous passons maintenant à la composition du sous-comité du programme et de la procédure, parfois appelé le comité directeur. Ce comité se compose habituellement du président, du vice-président et de trois autres membres. Un honorable sénateur veut-il présenter une motion à l'effet que le sous-comité soit ainsi composé?

Le sénateur Graham: Je propose cette motion.

Le président: Voulez-vous adopter cette motion, honorables sénateurs?